

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT

SOUTH WEST REGION
MEME DIVISION

KUMBA II SUB-DIVISIONAL COUNCIL

Website: www.kumbaIICouncil.com
Tel.: +237 233 354 418
P.O. Box 256 Kumba



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

MINISTRE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPEMENT LOCALE

REGION DU SUD OUEST DEPARTEMENT DE
LA MEME

COMMUNE DE KUMBA II
E-mail: kumbaIICouncil@gmail.com

Tel.: +237 233 354 418

P.O. Box 256 Kumba

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDERS
N°: **05/ONIT/KUMBA II COUNCIL/MEME/ITB/2026 OF 05/02/2026**,
**REHABILITATION OF THE ROAD LINKING BUNKE FIELD TO THE NEW
ROAD BEHIND GAR, IN KUMBA II SUBDIVISION, MEME DIVISION,
SOUTH WEST REGION.**

FUNDING: ROAD FUNDS, 2026

1. Subject of the invitation to tender

Within the framework of the improvement of mobility within the Kumba II municipality, most especially its supply of equipment's, the Lord Mayor of the Kumba II Council hereby launches an Open National Invitation to Tender for the rehabilitation of the road linking Bunke field to the new road behind gar, in kumba II subdivision, meme division, south west region.

2. Nature of works

The works comprise notably:

- Installation
- Earth works
- Drainage structures
- Displacement of network

3. Execution deadline

The maximum deadline provided by the Project Owner is fixed at **three (03) months**.

4. Lots

The works consist of **One (01) lot**.

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies is **50 000 000 F CFA**.

6. Participation and origin

Participation in this Invitation to Tenders is open, on equal terms, to all companies and businesses under Cameroonian law with proven experience in the construction sector.

7. Financing

Works of this invitation to tender shall be financed by the road funds, 2026 financial year.

8. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate financial establishment approved by the Ministry in charge of finance and recognised by COBAC and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, of an amount of **1 000 000 F CFA** and valid for **ninety (90) days** beyond the date of validity of bids. Also, the bid bond must be in compliance with the model of the Tender file.

9. Consultation of tender file

The file may be consulted during working hours at the Kumba II Council as soon as this notice is published.

10. Acquisition of tender file

The file may be obtained at Kumba II Council as soon as this notice is published against payment of the sum of **80 000 (Seventy thousand) CFA francs**, payable at Kumba II Council Municipal Treasury.

11. Submission of bids

Each bid drafted in English or French in seven (7) copies including the original and six (6) copies marked as such, should reach The Kumba II Council not later than the **05/03/2026** at **10pm** and should carry

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDERS
No. 05/ONIT/MAYORKUMBAHCOUNCIL/KHCITB/2026 OF 05/02/2026
FOR THE REHABILITATION OF THE ROAD LINKING BUNKE FIELD TO THE NEW
ROAD BEHIND GAR, IN KUMBA II SUBDIVISION, MEME DIVISION, SOUTH WEST
REGION.

"To be opened only during the bid-opening session"

12. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance. .

13. Opening of bids

The bids shall be opened in a single phase.

The opening of administrative documents and the technical and financial bids shall be on the **05/03/2026** at **12am** local time by the Kumba II Council Internal Tenders Board situated at the Kumba II Council, and in the presence of all bidders.

Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

14. Evaluation criteria

i. *Eliminatory criteria*

- a) Absence of the bid bond;
- b) Absence or non-conformity, after a period of 48 hours after the submission of tenders, of at least one of the documents in the administrative file, with the exception of the bid bond;
- c) False statement, falsified or non-genuine document;
- d) Incomplete Technical Offer for absence of:
 - Attestation of site visit and site visit report;
 - The declaration on honour attesting that the tenderer has not abandoned a contract during the last three years, and that he is not on the list of failing companies established by MINMAP;
 - A Works supervisor with the qualification required in the tender documents;
 - The section "organization, methodology and planning"
- e) Omission of a quantified unit price in the Price Schedule and the Bill of Quantities;
- f) Incomplete Financial Offer for absence of any of the following:
 - A submission;
 - The Unit Price Schedule according to the model with indication of the prices excluding VAT in figures and in letters, filled in a legible way;
 - Bill of Quantities;
 - The sub-detail of unit prices;
- g) Proposal of a civil servant among the supervisory staff;
- h) Not having validated the first five (05) essential criteria after the marking of the essential technical criteria.

ii. *Essential criteria*

- ♦ Financial capacity;
- ♦ Enterprise's experience;
- ♦ Personnel;
- ♦ Equipment;
- ♦ Organization, methodology and planning;
- ♦ General presentation

15. Award

The contract will be awarded to the tenderer submitting the lowest evaluated bid and fulfilling the required administrative, technical and financial criteria.

16. Validity of bids

Bidders will remain committed to their bids for **90 days** from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours from the Kumba II Council in Fiango - Kumba, Office of the Council development Officer Tel: +237 77 393 103.

Done at Kumba, the 05/02/2026...



Copies:

- DD/MINMAP-MEME
- ARMP-SWR

Page 7



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT

SOUTH WEST REGION
MEME DIVISION

KUMBA II SUB-DIVISIONAL COUNCIL

Website: www.kumba council.com

Tel.: +237 233 354 418

P.O. Box 256 Kumba



Paix – Travail – Patrie

MINISTRE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPEMENT LOCALES

REGION DU SUD OUEST DEPARTEMENT DE
LA MEME

COMMUNE DE KUMBA II

E-mail: kumba council@gmail.com

Tel.: +237 233 354 418

P.O. Box 256 Kumba

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

No. 05/AONO/CAKII/CIPM/2026 DU 05/02/2026

**POUR LA REHABILITATION DE LA ROUTE RELANT BUNKE FIELD A LA NOUVELLE
ROUTE DERRIERE GAR, DANS LE LOTISSEMENT DE KUMBA II, DIVISION DE MEME,
REGION DU SUD-OUEST.**

FINANCEMENT: FOUNDS ROUTIER 2026

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'amélioration de la mobilité dans la municipalité de Kumba II, et plus particulièrement de son approvisionnement en équipement, le maire de kumba II lance par la présente un appel d'offres national ouvert pour la rehabilitation de la route relant bunke field a la nouvelle route derriere gar, dans le lotissement de kumba II, division de meme, region du sud-ouest.

2. Consistance des travaux

Les travaux comprennent notamment :

- L'installation
- Travaux de terrassement
- Ourages de drainage
- Deplacement du reseau

3. Délais d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage est fixe a trois (03) mois.

4. Allotissement

Les travaux constituent **en un (01) lot** unique.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération est **50 000 000 F CFA**.

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte, à égalité de conditions, à toutes les sociétés et entreprises de droits camerounais ayant une expérience avérée dans le domaine des BTP.

7. Financement

- Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le Budget du Fond Routier, exercice 2026.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire devra joindre dans ses pièces administratives, une caution de soumission émise par un établissement financier de premier ordre agréé par le Ministère en charge des finances et reconnu par la COBAC et dont la liste figure dans le document n°12 du présent Dossier d'Appel d'Offres, d'un montant de **1 000 000 F CFA** et valable **quatre-vingt-dix jours (90) jours** au-delà de la date de validité des offres.

Aussi, la caution de soumission doit être conforme au modèle du Dossier d'Appel d'Offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Mairie de Kumba IIème dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Mairie de Kumba IIème dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **80 000 (quatre-vingt mille) francs CFA**, payable à la Trésorerie Municipale de la Mairie de Kumba IIème.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept(07) exemplaires dont un(01) original et six(06) copies marquées comme telles, devra parvenir à la Mairie de Kumba IIème au plus tard le **05/03/2026** à **10h** et devra porter la mention:

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

No. **05/AONO/CAKII/CIPM/2026 DU 05/03/2026**

**POUR LA REHABILITATION DE LA ROUTE RELANT BUNKE FIELD A LA NOUVELLE ROUTE
DERRIERE GAR, DANS LE LOTISSEMENT DE KUMBA II, DIVISION DE MEME, REGION DU
SUD-OUEST.**

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le **05/03/2026** à **12h** par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Commune d'Arrondissement de Kumba IIème, dans les locaux de la Mairie de Kumba IIème, en la présence de l'ensemble des soumissionnaires.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

i. Critères éliminatoires

- a) Absence de la caution de soumission ;
- b) Absence ou non-conformité après un délai de 48 heures après le dépôt des offres, d'au moins une des pièces du dossier administratif à l'exception de la caution de soumission;
- c) Fausse déclaration, pièce falsifiée ou non authentique;
- d) Offre Technique incomplète pour absence de:
 - L'attestation de visite des lieux et du rapport de visite de lieux ;
 - La déclaration sur l'honneur attestant que le soumissionnaire n'a pas abandonné un marché au cours des trois dernières années, et qu'il ne figure pas sur la liste des entreprises défaillantes établies par le MINMAP;
 - Un Conducteur de travaux ayant la qualification exigée dans le dossier d'Appel d'Offres ;
 - dans l'offre technique de la rubrique « organisation, méthodologie et planning »
- e) Omission d'un prix unitaire quantifié dans le BPU et le DQE;
- f) Offre Financière incomplète pour absence de l'une des pièces suivantes:
 - Une soumission ;
 - Le bordereau des prix unitaires (BPU) suivant le modèle avec indication des prix hors TVA en chiffres et en lettres, rempli de manière lisible ;
 - Le détail quantitatif et estimatif (DQE);
 - Le sous-détail des prix unitaires ;
- g) Proposition d'un fonctionnaire comme personnel d'encadrement ;
- h) N'avoir pas validé les cinq (05) premiers critères essentiels à l'issue de la notation des critères techniques essentiels.

ii. Critères essentiels

- Capacité financière ;
- Expériences de l'entreprise ;
- Personnels ;
- Matériels ;
- Organisation, méthodologie et planning ;
- Présentation générale des offres.

15. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire présentant l'offre évaluée la moins disante et remplissant les critères administratifs, techniques et financiers requis.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

18. 3.

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Mairie de Kumba IIème à Fiango - Kumba, Bureau du Council Development Officer, Tél : 677 39 31 03.

MAIRE DE LA COMMUNE D'ARRONDISSEMENT DE KUMBA IIème

Copies :

- DD/MINMAP - MEME
- ARMP - SO
- DD/MINTP - MEME
- Chrono.

